

See discussions, stats, and author profiles for this publication at: <https://www.researchgate.net/publication/329862693>

Effect of pH in the growth and survival of juvenile common carp (*Cyprinus carpio* L.)

Article in *Iraqi Journal of Science* · November 2018

DOI: 10.24996/ijss.2019.60.2.5

CITATIONS
0

READS
19

3 authors, including:



Noori Abdul-nabi Nasir

University of Basrah

60 PUBLICATIONS 117 CITATIONS

[SEE PROFILE](#)



Qusay Alhamadany

University of Basrah

21 PUBLICATIONS 4 CITATIONS

[SEE PROFILE](#)

Some of the authors of this publication are also working on these related projects:



HydroMediT2018 International Congress [View project](#)



Human Physiological Processes [View project](#)



Nasir et al.

Iraqi Journal of Science, 2019, Vol. 60, No.2, pp: 234-238
DOI:10.24996/ijss.2019.60.2.5

ISSN: 0067-2904

Effect of Ph on the Growth and Survival of Juvenile Common Carp (*Cyprinus Carpio* L.)

Noori Abdul-Nabi Nasir*, AbdulKareem Taher Yesser, Qusay Hamid Al-Hamadany

Department of Marine Vertebrates, Marine Science Center, Basrah University, Basrah, Iraq

Abstract

Common carp (*Cyprinus carpio* L.) juveniles averaging 7.68 ± 0.25 - 8.12 ± 1.14 g in weight were used for 6 weeks to investigate their survival and growth preferences. The experimented carp were stocked at 12 tanks formerly adjusted with different pH levels values as: 6.0, 7.0, 8.0 and 9.0. Growth and survival of common carp was assessed every Sunday of each week. Growth rates significantly ($P < 0.05$) increased at pH 7 and pH 8 respectively. Therefore, the results suggest that the water with pH ranged from 7 to 8 was the best range for growth performance and survival rate of carp. Feed conversion ratio (FCR) improved at pH 6 and 9 respectively. In general, the results indicated that water pH 7-8 could be more appropriate to juvenile carp culture for best growth performance and survival rate.

Keywords: Juvenile Common Carp , pH, Growth , Survival rate.

تأثير الأس الهيدروجيني على نمو وبقاء يافعات الكارب الشائع . (*Cyprinus carpio* L.).

نوري عبدالنبي ناصر*, عبدالكريم طاهر يسر، قصي حامد الحمداني

قسم الفيزيات البحرية، مركز علوم البحار، جامعة البصرة، البصرة، العراق

الخلاصة

استخدمت يافعات الكارب الشائع *Cyprinus carpio* L. وبمعدل وزن تراوح من $- 0.25 \pm 7.68$ إلى 8.12 ± 1.14 g ولمدة 6 أسابيع لفرض معرفة عمر بقاءها وأفضلية دموها. وزعت يافعات الكارب في 12 حوض خلال فترة التجربة وبمستويات مختلفة من الأنس الهيدروجيني (6.0 ، 7.0 ، 8.0 ، و 9.0). مسجل معدل النمو ونسبة البقاء كل يوم أحد من كل أسبوع. أشارت نتائج التحليل الاحصائي وجود اختلافات معنوية ($p < 0.05$) تزداد عدد الأنس الهيدروجيني 7.0 و 8.0 على التوالي. توضح النتائج بأن الماء عدد الأنس الهيدروجيني من 7.0 إلى 8.0 يحقق أفضل معدل نمو ونسبة بقاء للكارب. يتضمن معدل التحويل الغذائي FCR عدد الأنس الهيدروجيني 6.0 و 9.0 على التوالي . وبشكل عام تشير النتائج إلى أن الماء ذو الأنس الهيدروجيني الأنس الهيدروجيني الذي يتراوح بين 7.0 إلى 8.0 يكون أكثر مفضلاً في تربية الكارب الشائع للحصول على أفضل دمو ونسبة بقاء .

Introduction

The carp *Cyprinus carpio* (L.) is very demanded fish for human consumption [1- 3] and considered as one of the best suitable freshwater for culture due to its good growth and excellent consumption for the artificial food [2, 4, 5]. Water is very essential for the fish to carry out all their physical roles in water. Water pH is essential for fish production due to pH of water influence on the ordinary physiological functions of the fishes [6]. Juvenile fish are very sensitive to pH levels. It is very critical